

Funding/Respite Services for Children & Youth with Disabilities

Sources de financement et services de répit pour les enfants et les jeunes handicapés

Service	Contact Details
Access Better Living/Respite Network (Timmins) Community Living/Respite Network (Everywhere else) Through Access Better Living/Community Living, one can apply for Respite Network funding annually. Funding is based on need and is for a child 0-18 years old with a physical and/or developmental disability. The parent uses the funding to hire a respite worker who would provide in or out-of-home respite. The parent schedules in-home respite care for flexible lengths of time (hours, days, weeks).	Access Better Living Timmins: 705-268-2240 www.accessbetterliving.ca Community Living • Cochrane: 705-272-2999 • Hearst: 705-362-5758 • Kapuskasing: 705-337-1417 • Kirkland Lake / New Liskeard: 705-567-9331 ext. 222 • Temiskaming: 705-672-2000
Special Services at Home (SSAH) SSAH is respite funding (used for in or out-of-home respite) which helps families who are caring for a child with a developmental or physical disability. It can also be used to assist around the home (i.e. house cleaner, snow removal, lawn maintenance). This funding is based on the needs of the child/youth. It is funded by the Ministry of Children, Community and Social Services and managed by the parent.	Online Application Special Services at Home ontario.ca
Extend-A-Family (Timmins only) <i>Extend-A-Family</i> is a community support program that offers planned out-of-home respite care for children/youth 4 to 18 years of age with developmental and/or physical disabilities in Timmins. Planned respite includes Respite Saturdays (Sept.-June) and Summer day camps (July/August) for a fee.	Respite Care Coordinator Timmins: 705-268-2240
Child Disability Benefit/Disability Tax Credit CDB is a tax-free benefit for families who care for a child under the age of 18 with a severe and prolonged impairment in mental or physical function. A doctor completes and certifies that the child has a severe and prolonged impairment and must describe its effects on Form T2201, Disability Tax Credit Certificate. Once the Canada Revenue Agency (CRA) receives a completed Form T2201, the CRA will advise the parent if the child is eligible for the disability tax credit and the CDB supplement.	Online Application Child disability benefit - Canada.ca

Funding/Respite Services for Children & Youth with Disabilities

Sources de financement et services de répit pour les enfants et les jeunes handicapés

Assistance for Children with Severe Disabilities (ACSD) The ACSD Program helps parents with some of the extra costs of caring for a child with a severe disability (i.e. laundry, extra clothing, medication not covered, transport to/from appointments...). The monthly assistance (\$25-\$618) is based on family income. A family of 4 who make over \$74,760 will not qualify. Receipts may be requested.	Assistance for Children with Severe Disabilities Program ontario.ca (Google search ACSD to apply online) or call the Ministry toll-free for a paper application: 1-800-461-6977
NEOFACS Autism Enhanced Respite Funding Respite funding available for children/youth with an Autism diagnosis. The funding can be used for in- or out-of-home respite, camps or extracurricular activities (as long as the parent is not present).	Call NEOFACS at 705-360-7100, ext. 5433 or complete a request form.
Home & Community Care Support Services North East – Enhanced Respite Respite funding for children/youth who are medically fragile/technologically dependent (\$4,130)	Coordinator Phone: 705-267-7766

**** Please note that none of the above apply if the child/youth is in the care of a Children's Aid Society ****

Funding/Respite Services for Children & Youth with Disabilities

Sources de financement et services de répit pour les enfants et les jeunes handicapés

Service	Coordonnées
Vie Independent et enrichie (<i>Access Better Living/Respite Network</i>) (Timmins) Intégration communautaire (<i>Community Living/Respite Network</i>) (Autres communautés) Par l'entremise de Vie Independent et enrichie/Intégration Communautaire, une personne peut faire demande pour des fonds de répit (Respite Network) annuellement. Les fonds sont basés sur les besoins pour les enfants de 0 à 18 ans qui ont une déficience physique et/ou développementale. Le parent peut utiliser les fonds pour embaucher une travailleuse/un travailleur de répit pour des services de répit à domicile ou à l'extérieur du domicile. Le parent organise du répit à domicile pour des périodes flexibles (heures, jours, semaines).	Vie indépendante et enrichie Timmins : 705-268-2240 Home Page — Français — Vie Independent et enrichie (accessbetterliving.ca) Intégration Communautaire • Cochrane : 705-272-2999 • Hearst : 705-362-5758 • Kapuskasing : 705-337-1417 • Kirkland Lake/New Liskeard : 705-567-9331, p. 222 • Temiskaming : 705-672-2000
Services particuliers à domicile (<i>Special Services at Home</i>) Ces services offrent des fonds de répit (à domicile ou à l'extérieur du domicile) pour aider les familles avec un enfant qui a une déficience physique et/ou développementale. Ces fonds peuvent aussi être utilisés pour aider à la maison (c.-à-d. personne pour faire le ménage, déneigement, entretien de la pelouse. Ces fonds sont basés sur les besoins de l'enfant. Ces services sont financés par le ministère des Services à l'enfance et des Services sociaux et communautaires et gérés par le parent.	Demande en ligne Services particuliers à domicile ontario.ca
Sommet Junior (<i>Extend-A-Family</i>) (Timmins) Sommet Junior (<i>Extend-A-Family</i>) est un programme de soutien communautaire qui offre du répit planifié à l'extérieur du domicile pour les enfants et adolescents/adolescentes de 4 à 18 ans qui ont une déficience physique et/ou développementale de Timmins. Le répit planifié inclut des journées de répit-samedi (septembre à juin) et des camps de jour d'été (juillet et août) pour un frais.	Coordinateur/Coordinatrice Timmins : 705-268-2240

Funding/Respite Services for Children & Youth with Disabilities

Sources de financement et services de répit pour les enfants et les jeunes handicapés

Prestation pour enfants handicapés (<i>Child Disability Benefit</i>)/Crédit d'impôt pour personnes handicapées (<i>Disability Tax Credit</i>) La prestation est un versement non imposable pour les familles qui subviennent aux besoins d'un enfant de moins de 18 ans ayant une déficience grave et prolongée des fonctions physiques ou mentales. Un médecin doit compléter, décrire et confirmer que l'enfant a une déficience grave et prolonger des fonctions physiques ou mentales sur le formulaire T2201, Disability Tax Credit Certificate. Une fois que l'Agence du revenu du Canada reçoit le formulaire T2201 complété, l'Agence avise le parent si l'enfant est éligible au crédit d'impôt et à une prestation supplémentaire.	Demande en ligne Prestation pour enfants handicapés — Canada.ca
Programme d'aide à l'égard d'enfants qui ont un handicap grave (<i>Assistance for Children with Severe Disabilities</i>) Le programme vient en aide aux parents pour couvrir certaines dépenses supplémentaires liées à s'occuper d'un enfant avec un handicap grave (c.-à-d. lavage, vêtements spéciaux, médicaments non couverts, frais de transport pour des rendez-vous, etc.). Le montant mensuel (25 \$ - 618 \$) est basé sur le revenu familial. Une famille de 4 qui a un revenu de plus de 74 760 \$ ne qualifie pas. Des reçus pourraient être exigés.	Demande en ligne Programme d'aide à l'égard d'enfants qui ont un handicap grave ontario.ca ou Contacter le ministère sans frais pour une demande papier : 1-800-461-6977
Financement pour services de relève bonifiés pour les troubles du spectre de l'autisme des SFENEO Ces fonds de répit sont pour les enfants et les adolescents/adolescentes ayant un diagnostic de trouble du spectre de l'autisme. Ces fonds peuvent être utilisés pour du répit à domicile ou à l'extérieur du domicile, des camps ou des activités périscolaires (tant que le parent n'est pas présent).	Contacter les SFENEO à 705-360-7100, poste 5433 ou compléter une formulaire de demande.
Services de soutien à domicile et en milieu communautaire – Répit accru Ces services offrent des fonds de répit pour les enfants et adolescents/adolescentes qui sont médicalement fragiles/dépendent de la technologie (4 130 \$)	Coordinateur/Coordinatrice Timmins : 705-267-7766

**** Veuillez noter que tous les fonds ci-dessus ne s'appliquent pas aux enfants/jeunes qui sont pris en charge par une société d'aide à l'enfance. ****